Правопис префіксів
Префікс – це значуща частина слова, яка стоїть перед коренем: по-бити, над-писати, пере-робити, від-жити
1. Префікси РОЗ-, БЕЗ-, ЧЕРЕЗ- завжди пишуться з буквою З: розпитати, безпека…
2. Префікс З- перед КаФе ПТаХ змінюється на С-: збити знести, зробити, АЛЕ спекти, сказати, сховати…
Малювати – зМалювати
Терпіти - сТерпіти
3. Префікс ПРЕ- пишемо, щоб передати перебільшену ознаку. Префікс ПРЕ- можна замінити словом ДУЖЕ: пресильний, претихо, премудрість…
Тихий – Дуже тихий – претихий
Розумний – прерозумний
Весело - превесело

!!!!!!!! А також префікс ПРЕ- пишеться в словах: 
ПРЕСТОЛ, ПРЕПОДОБНИЙ, ПРЕВЕЛЕБНИЙ, ПРЕОСВЯЩЕННИЙ, ПРЕЗИРСТВО.

4. Префікс ПРИ- пишемо: 
1) у дієсловах та словах, утворених від дієслова, щоб передати неповну дію:
прилиняла - прилинялий
носити – приносити, ходити – приходити, любити – прилюбити…
бити – прибити – прибитий – прибій,
морозити – приморозити – приморожений – приморозок
! претихий – притихлий,
  прегіркий – пригірклий
2) щоб передати наближення. Префікс ПРИ- можна замінити словом БІЛЯ: пришкільний, приміський, Приазов’я, прибережний…
5. Префікс ПРІ- пишемо тільки в словах прірва, прірвистий, прізвище, прізвисько.
6. Префікс ПЕРЕ-, ПРЕД- пишемо завжди з буквами е: пред’явити, перечитати…
! Є слова, у яких немає префікса, а корінь починається на пре-, при-, тоді попередніми правилами не користуємося. Ці слова слід запам’ятати:

Президент, президія, презент, презентація, престиж, препарат, преамбула, прелюдія, прерогатива, претендент, претензія, превентивний, прем’єра…
призер, примат, природа, привілей, прикмета…


